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REVISTA PRESEI 

 

 

 Federaţia ''Solidaritatea Sanitară'' organizează joi proteste în faţa 

Ministerelor Sănătăţii, Muncii şi la sediile PNL şi USR 

Federaţia "Solidaritatea Sanitară" organizează joi o serie de proteste, în intervalul 

orar 11:00 - 15:00, în faţa ministerelor Sănătăţii şi Muncii, în Piaţa Victoriei şi la 

sediile PNL şi USR. 

 

Intitulat "Marşul împotriva ingratitudinii guvernanţilor", acest protest continuu 

organizat de Federaţia "Solidaritatea Sanitară" include, alături de manifestările în 

stradă, exprimarea publică a nemulţumirii faţă de indiferenţa Guvernului şi pentru 

susţinerea revendicărilor, informează un comunicat al federaţiei. Până prezent 

aproape 12.000 de lucrători din sistem au aderat deja în mod public la lista 

susţinătorilor. 

 

Sindicaliştii anunţă că vor transmite solicitările cu revendicările lor fiecărui 

parlamentar din judeţul semnatarului, Guvernului, Ministerului Sănătăţii, 

Ministerului Muncii, Ministerului Finanţelor şi partidelor politice aflate la 

guvernare. De asemenea, sindicatele "Solidaritatea Sanitară" vor organiza întâlniri 

cu toţi parlamentarii din fiecare judeţ, evenimente aflate în curs de desfăşurare. 

 

"Acţiunile şi formele de protest organizate de Federaţia 'Solidaritatea Sanitară' 

exprimă nemulţumirile îndreptăţite şi aşteptările legale şi fireşti ale profesioniştilor 

din sănătate, ele constituind totodată o încercare de a evita apariţia protestelor 

spontane, care s-ar putea produce în momentul adoptării Legii bugetului de stat în 

Parlament. Revendicările conţin solicitările de introducere a unor măsuri de 

protecţie a lucrătorilor din sănătate, cei 93 de profesionişti decedaţi până acum la 

datorie şi faptul că doar circa 42% dintre lucrători au fost vaccinaţi, dovedind cu 

prisosinţă necesitatea unor intervenţii eficiente", se arată în comunicatul federaţiei 

sindicale. 

 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 28 ianuarie 2021 2 

 

Totodată, revendicările au în vedere eliminarea costului social al unei economii 

infime (circa 0,19% din total buget) vizată prin tăierea drepturilor salariale legale 

ale lucrătorilor din sănătate. 

 

"Această economie costisitoare din punct de vedere social a fost prevăzută de art. 1 

alin. 1 din OUG nr. 226/2020, ea vizând tăierea unui drept salarial (dreptul la 

creşterea salariului de bază pentru circa 35% dintre lucrătorii din sectorul public de 

sănătate, din care 71% sunt în prima linie a luptei împotriva COVID-19) scadent în 

anul 2021", se precizează în comunicat. 

 

Alături de acordarea altor drepturi legale, revendicările vizează şi introducerea 

unor forme de recunoaştere a eforturilor şi sacrificiilor lucrătorilor din sănătate. 

 

Potrivit sursei citate, protestele sunt cauzate şi de refuzul dialogului social ce 

caracterizează actualul Guvern. 

 

"Experienţa ultimului an a demonstrat că 'lipsa dialogului social naşte monştri', 

perturbările generate de adoptarea unor prevederi legale inaplicabile sau aberante 

accentuând problemele cu care se confruntă profesioniştii din sănătate. Deşi 

dialogul social este o valoare fundamentală a Uniunii Europene, iar actuala Putere 

se declară pro-europeană, faptele contrazic în mod flagrant declaraţiile 

politicienilor", se mai menţionează în comunicat. 

 

Protestele se vor desfăşura în intervalul 11:00 - 12:00, la Ministerul Sănătăţii şi la 

Ministerul Muncii, în Piaţa Victoriei între 12:00 şi 14:00 şi la sediile PNL şi USR 

între orele 14:00 şi 15:00.  

 (Sursa: Agerpres) 

 

 Presedintele Federatiei Pensionarilor: "Indexarea pensiilor cu 3% 

reprezinta o umilire. Nu putem accepta" 

Presedintele Federatiei Nationale a Pensionarilor din Romania (FNPR), Preda 

Nedelcu, a declarat ca propunerea Guvernului de indexare a pensiilor cu 3% 

reprezinta o umilire a milioanelor de pensionari din tara. 
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"Am decis sa atragem atentia Guvernului in acest mod, iesind in strada, pentru a 

cere inca o data, in mod foarte clar, sa fie majorate pensiile asa cum prevad legile 

astazi in vigoare. Am cerut si cerem in continuare ca valoarea punctului de pensie 

sa se majoreze cu 40%, respectiv anul acesta sa ne dea diferenta de 26% pentru a 

completa ceea ce s-a acordat anul trecut. Sunt milioane de pensionari care au pensii 

mici, pana in 1.000 de lei. 

 

Suntem in dezacord cu Ministerul Muncii, cu Guvernul, care a sugerat la un 

moment dat sa indexeze pensiile cu 3%. Nu putem accepta. Asta ar insemna o 

jignire, o umilire a milioanelor de pensionari din tara asta. Noi ne-am adresat 

guvernantilor, reamintindu-le ca sunt fiii si nepotii pensionarilor, si le-am cerut sa 

nu ii umileasca pe pensionari, sa le acorde drepturile legale care au fost stabilite 

prin lege", a declarat Preda Nedelcu, pentru Agerpres, in timpul mitingului din 

Piata Victoriei organizat de trei asociatii de pensionari. 

 

Acuzatiile pensionarilor 

 

Acesta a sustinut ca o parte dintre contributiile angajatilor, care ar trebui sa ajunga 

la bugetul de asigurari sociale, nu ajung acolo. 

 

"Era bine, daca n-am fi fost fortati de atitudinea Guvernului, sa nu iesim in strada. 

Suntem oameni in varsta, sunt pensionari care suporta cu greu deplasarea in strada 

si totusi o fac, pentru ca nu suntem multumiti de felul cum suntem tratati. Am 

transmis o scrisoare deschisa pentru ministrul Muncii, in care explicam in detaliu 

punctele noastre de vedere in legatura cu ceea ce se intampla azi cu pensionarii si 

cu punctul de vedere al Guvernului, ca nu sunt resurse financiare pentru a acorda 

majorarile pe care noi le solicitam. (...) 

 

Noi am folosit date din executia de cont a bugetului de asigurari sociale, de la Casa 

de Pensii, din care rezulta o sursa de majorare: 10 miliarde de lei din contributiile 

platite de angajati nu au fost virate in contul bugetului de asigurari sociale. ANAF-

ul nu a incasat aceste sume, ci, dimpotriva, pe unii i-a scutit sa plateasca datoriile 

pe care le aveau fata de bugetul de asigurari sociale", a mentionat Nedelcu. 

In opinia liderului organizatiei de pensionari, sistemul pensiilor private obligatorii 

nu aduce beneficii pentru angajatii care contribuie la el. 

https://ziare.com/bani/stiri-financiare/majorarea-pensiilor-1658796
https://ziare.com/pensii/stiri-pensii/turcan-recalcularea-pensiilor-nu-exista-personalul-si-logistica-in-casele-de-pensii-1656570
https://ziare.com/pensii/stiri-pensii/turcan-recalcularea-pensiilor-nu-exista-personalul-si-logistica-in-casele-de-pensii-1656570
https://ziare.com/social/angajati/
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"De asemenea, nu suntem de acord nici cu miliardele de lei care se vireaza pentru 

Pilonul 2 de pensie. Angajatii carora li se ia cu forta bani din contributia pentru 

fondul de pensie si se vireaza la fondurile private nu castiga nimic din asta. Au mai 

fost cateva tari din Europa care au aplicat acest sistem, Pilonul 2, si care au 

renuntat la el, pentru ca nu este avantajos pentru nimeni", a spus el. 

 

Pensionari afiliati la trei mari organizatii au participat miercuri la doua mitinguri, 

in Bucuresti, unul in fata Administratiei Prezidentiale, iar celalalt in fata sediului 

Guvernului, in semn de protest fata de faptul ca pensiile nu au fost majorate cu 

40%. 

 

Actiunile de protest au fost organizate de Federatia Nationala a Pensionarilor din 

Romania, Uniunea Generala a Pensionarilor din Romania si Federatia Nationala 

"Unirea" a Pensionarilor din Romania. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Cartel ALFA, scrisoare către Cîțu: Lucrătorii se revoltă față de politicile 

anti-sociale.  

„Solidaritatea Sanitară” organizează „Marșul împotriva ingratitudinii” joi, 28 

ianuarie 2021 

Miercuri, Confederația Națională Sindicală Cartel ALFA a transmis o scrisoare 

premierului Florin Cîțu, prin intermediul căreia solicită o întrevedere pentru a 

discuta problemele grave cu care se confrută lucrătorii din România și posibilele 

soluții pentru rezolvarea lor. De asemenea, conducerea sindicatului atrage atenția 

că protestele vor continua. „Lucrătorii se revoltă față de politicile anti-sociale”, se 

menționează în scrisoarea adresată premierului.  Redăm mai jos textul scrisorii 

Confederația Națională Sindicală Cartel ALFA: 

 

 

 

https://ziare.com/social/capitala/
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/social/cartel-alfa-scrisoare-catre-citu-lucratorii-se-revolta-fata-de-politicile-anti-sociale-solidaritatea-sanitara-anunta-un-protest-1441271#highlight-1441271-1
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/social/cartel-alfa-scrisoare-catre-citu-lucratorii-se-revolta-fata-de-politicile-anti-sociale-solidaritatea-sanitara-anunta-un-protest-1441271#highlight-1441271-1
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Către: Guvernul României Domnului Florin CÎȚU, Prim Ministru 

Domnule Prim Ministru, Confederația Națională Sindicală Cartel ALFA, 

organizație reprezentativă la nivel national, vă solicită o întrevedere în vederea 

discutării problemelor grave cu care se confruntă în această perioadă lucrătorii din 

România, precum și soluțiile pe care propunem pentru abordarea lor. 

Concret, este vorba despre: Necesitatea modificării cadrului legislativ privind 

negocierile colective (Legea 62/2011). Menținerea blocajului asupra negocierilor 

colective (în special la nivel de sector, imposibil de realizat în condițiile actualei 

legislații) determină menținerea salariilor la un nivel extrem de scăzut în România, 

înclusiv în sectoarele care înregistrează în această perioadă creșteri semnificative 

ale cifrelor de afaceri și ale profiturilor. 

Acest lucru nu doar impiedică oamenii muncii să beneficieze în mod echitabil de 

rezultatul muncii lor, dar privează și bugetul de stat de venituri suplimentare din 

domenii economice care sunt acum pe plus. 

Negocierea colectivă, prin contractele colective de muncă, este singurul instrument 

care poate conduce la o așezare echitabilă a salariilor în sectorul concurențial, iar 

acest instrument este inutilizabil din cauza piedicilor legislative din Legea 62/2011. 

Fiscalitate. Cea mai mare parte din povara fiscală este pe umerii lucrătorilor 

(43,5%, față de 2,45% angajator). Tot lucrătorii sunt cei care plătesc TVA la 

aproape toate cheltuielile (nivelul mic al salariilor face ca intreg venitul să meargă 

pe consum). Această povară excesivă nu se întoarce sub formă de bunuri și servicii 

publice de calitate și accesibile. Spre ilustrare, doar evaziunea fiscală la TVA 

depășește întreg bugetul pentru educație. Cota unică și-a depășit de mult utilitatea 

și multe țări care o adoptaseră au renunțat între timp la ea. Impozitele pe avere 

sunt, în schimb, la un nivel extrem de scăzut în România. Avem o politică fiscală 

care dezavantajează lucrătorii, iar creșterea economică este distribuită inechitabil: 

52% din PIB către capital și 38,2% către lucrători, cu mult mai jos decât media 

UE, de 47,8% către lucrători. 

Pensii. Avem un sistem de pensii profund inechitabil. Introducerea noii formule de 

calcul, prevăzută de lege, ar trebui să elimine inechitățile care conduc la pensii 

diferite pentru contribuții egale.  
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Pentru cei mai mulți dintre lucrătorii care și-au încheiat cariera, nivelul pensiei este 

insuficient pentru un trai demn, iar inechitățile din sistem sunt șocante pentru un 

stat social European. În plus, este nevoie urgentă de modificarea prevederii care 

penalizează lucrătorii pentru reținerea la sursă, cu atât mai mult cu cât, în 

contextual actual, guvernul a acordat angajatorilor amânări la plată. 

Salarii. Creșterea salariului minim cu un procent cu mult sub cel rezultat din 

formula asumată anul trecut de guvern, în condițiile unor creșteri accelerate de 

prețuri, este un alt mod prin care guvernul transferă costurile crizei pe seama 

lucrătorilor. La aceasta se adaugă blocările discreționare de salarii (în contrast cu 

promisiunile din campanie) la unele categorii deja nedreptățite anterior. Blocarea 

salariilor nu se justifică în condițiile în care piața muncii din România este la 66% 

din productivitatea orară medie a UE, însă costul brut al orei de muncă este la doar 

35% din media UE (date Eurostat). 

Propunem identificarea unei date cât mai recente prin legea bugetului de stat de 

aplicare a art. 38, alin. 4 din Legea 153/2017. 

Dialog social. Consultarea partenerilor sociali în luarea deciziilor, în elaborarea și 

implementarea politicilor publice, precum și în elaborarea actelor normative este 

unul dintre elementele fundamentale ale unei democrații funcționale, dar și a 

modelului social european. Orice decizie care afectează lucrătorii și condițiile de 

viață ale acestora trebuie luată pe bază de consultare cu reprezentanții lor și 

plecând de la date obiective. Membrii guvernului trebuie să înțeleagă că un proces 

real de consultare nu se poate desfășura nici retroactiv, nici nu are simplul rol de a 

bifa avize. Acesta are rolul de identifica soluții adecvate și convenabile pentru 

toate părțile implicate și de a adopta în final legi aplicabile, înțelese și asumate de 

toți. 

Domnule Prim Ministru, 

Contextul economic și social este unul extrem de dificil, iar perspectivele care se 

întrevăd nu sunt de natură să liniștească pe nimeni. Din acest motiv, este cu atât 

mai important să avem politici publice echilibrate, care să distribuie echitabil 

efortul și costurile. Măsurile trebuie elaborate printr-o consultare reală cu partenerii 

sociali, pentru a depăși împreună aceste dificultăți și pentru a crea premisele unei 

dezvoltări sustenabile și incluzive. 
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Cu stimă, Bogdan Iuliu HOSSU, Președinte” 

„Solidaritatea Sanitară” organizează „Marșul împotriva ingratitudinii” joi, 28 

ianuarie 2021 

Federația „Solidaritatea Sanitară” organizează în București un Marș împotriva 

ingratitudinii guvernanților, acesta constând într-o serie de proteste consecutive 

desfășurate la Ministerul Sănătății și la Ministerul Muncii (în intervalul orar 11:00-

12:00), în Piața Victoriei (în intervalul orar 12:00-14:00) și la sediile PNL și USR 

(în intervalul orar 14:00-15:00). 

Marșul împotriva ingratitudinii guvernanților este o acțiune desfășurată cu numărul 

maxim de participanți permis de lege, ea exprimând participarea simbolică a celor 

cca. 12.000 de semnatari ai Protestului pentru susținerea respectării drepturilor 

legale și morale ale lucrătorilor din sănătate. 

Acest protest continuu organizat de Federația „Solidaritatea Sanitară” include, 

alături de manifestările în stradă, următoarele forme de acțiune: - Exprimarea 

publică a nemulțumirii față de indiferența Guvernului și pentru susținerea 

revendicărilor. 

Aproape 12.000 de lucrători au aderat deja în mod public la lista susținătorilor. 

- Transmiterea solicitărilor de onorare a revendicărilor din partea fiecăruia dintre 

cei aproape 12.000 de semnatari către fiecare parlamentar din județul semnatarului, 

către Guvern, Ministerul Sănătății, Ministerul Muncii, Ministerul Finanțelor și 

partidele politice aflate la guvernare. 

- Întâlnirile organizate de sindicatele Solidaritatea Sanitară cu toți parlamentarii din 

fiecare județ, aflate în curs de desfășurare. 

Acțiunile și formele de protest organizate de Federația „Solidaritatea Sanitară” 

exprimă nemulțumirile îndreptățite și așteptările legale și firești ale profesioniștilor 

din sănătate, ele constituind totodată o încercare de a evita apariția protestelor 

spontane, care s-ar putea produce în momentul adoptării legi bugetului de stat în 

Parlament. 
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Revendicările conțin solicitările de introducere a unor măsuri de protecție a 

lucrătorilor din sănătate, cei 93 de profesioniști decedați până acum la datorie și 

faptul că doar cca. 42% dintre lucrători au fost vaccinați dovedind cu prisosință 

necesitatea unor intervenții eficiente. Totodată, revendicările au în vedere 

eliminarea costului social al unei economii infime (cca. 0,19% din total buget) 

vizată prin tăierea drepturilor salariale legale ale lucrătorilor din sănătate. 

Această economie costisitoare (din punct de vedere social) a fost prevăzută de art. 

1 alin. 1 din OUG nr. 226/2020, ea vizând tăierea unui drept salarial (dreptul la 

creșterea salariului de bază pentru cca. 35% dintre lucrătorii din sectorul public de 

sănătate; din care cca. 71% sunt în prima linie a luptei împotriva COVID-19) 

scadent în anul 2021. 

Alături de acordarea altor drepturi legale, revendicările vizează și introducerea 

unor forme de recunoaștere a eforturilor și sacrificiilor lucrătorilor din sănătate. 

Protestele sunt cauzate și de refuzul dialogului social ce caracterizează actualul 

Guvern. 

Experiența ultimului an a demonstrat că „lipsa dialogului social naște monștri”, 

perturbările generate de adoptarea unor prevederi legale inaplicabile sau aberante 

accentuând problemele cu care se confruntă profesioniștii din sănătate. 

Deși dialogul social este o valoare fundamentală a Uniunii Europene iar actuala 

Putere se declară pro-europeană, faptele contrazic în mod flagrant declarațiile 

politicienilor. 

Pentru Comitetul Director Co-președinte, Radu Vasile Persoane de contact: Radu 

Vasile, Co-președinte FSSR – tel.: 0761605891 Revendicările Federației 

„Solidaritatea Sanitară” 1. 

Adoptarea tuturor măsurilor necesare pentru protecția sănătății și securității 

salariaților din sănătate (echipamente, circuite, resurse materiale și umane etc.), 

astfel încât să determine o reducere semnificativă a numărului de salariați nou 

infectați SARS-CoV-2 și, mai ales, decedați din cauza COVID-19. 
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Alături de intervențiile clasice pentru o astfel de strategie, ea trebuie să includă și 

următoarele măsuri: 

a. Elaborarea unei campanii adecvate de informare a salariaților din sănătate în 

privința vaccinării. 

b. Stabilirea standardelor privind durata de utilizare a echipamentelor individuale 

de protecție și asigurarea acestora în cantitatea necesară și la calitatea 

corespunzătoare. 

c. Elaborarea unui normativ de personal adecvat tratamentului pacienților COVID-

19. 

d. Reducerea timpului de lucru continuu în echipament individual de protecție la 3 

ore. 

e. Limitarea răspunderii profesionale la condițiile create de „noua normalitate” 

f. Includerea COVID-19 ca boală profesională pentru COVID-19 ca boală 

profesională pentru lucrătorii din sănătate. 

1. Respectarea dreptului legal la pensia de urmaș pentru copiii colegilor 

decedați la datorie. 

2. Creșterea salariilor de bază pentru toate categoriile de lucrători începând cu 

1 ianuarie 2021 la nivelul prevăzut de legea salarizării pentru anul 2022. 

Anularea reducerii salariilor de bază prevăzută de OUG nr. 226/2020. 

3. Raportarea tuturor sporurilor lucrătorilor din sănătate la salariile de bază 

actuale și acordarea tuturor sporurilor pentru condiții de muncă la nivel 

maxim. Introducerea tuturor categoriilor de lucrători din sănătate în Anexa 

nr. 2 a legii 153/2017. 

4. Acordarea stimulentului de risc pe întreaga durată a pandemiei pentru toți 

salariații din sănătate. 

5. Acordarea tuturor drepturilor salariale prevăzute de lege, respectiv sporul de 

până în 30%, sporul pentru combaterea epidemiei și plata orelor 

suplimentare, pentru toți lucrătorii care încă nu au beneficiat de ele. 
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6. Plata gărzilor cu tariful orar aferent normei de bază. 

7. Reașezarea asistentelor medicale în grila de salarizare în sensul creșterii 

locului pe care-l ocupă în ierarhia salarială, corespunzător locului pe care-l 

au în echipa medicală, respectiv contribuției la tratamentul și îngrijirea 

pacienților. 

8. Negocierea anexelor la CCM sector Sănătate. 

9. Lucrătorii din sănătate trebuie să beneficieze de reducerea stagiului de 

cotizare (vârstei de ieșire la pensie) proporțional cu activitatea desfășurată 

peste norma de bază. O reducere trebuie aplicată și pentru condițiile de 

muncă deosebit de periculoase. 

Forma in extenso a revendicărilor, așa cum au fost transmise Guvernului și 

parlamentarilor, incluzând argumentele prezentate, poate fi găsită pe site-

ul Protestului pentru susținerea respectării drepturilor legale și morale ale 

lucrătorilor din sănătate. Pagina conține și imagini de la acțiunile anterioare 

desfășurate în stradă în cadrul acestui Protest. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Premierul Cîțu, despre proiectul de buget: Ținta de deficit este de 7%. 

Cheltuielile cu pensiile cresc cu aproape nouă miliarde de lei. Introducem din 

2023 bugetarea multianuală. 

Prim-ministrul a mai precizat că ”în acest moment întoarcem reforme care au fost 

amânate 30 de ani sau măsuri care au avut efecte devastatoare asupra bugetului”. 

Principalele declarații: 

 Țintele rămân aceleași, mergem spre un deficit de 7%. În acest moment 

întoarcem reforme care au fost amânate 30 de ani sau măsuri care au avut 

efecte devastatoare asupra bugetului. 

 Este important ca prin acest buget să menținem încrederea Comisiei 

Europene, agențiilor de rating. Este un buget care trebuie să mențină 

relansarea României și să punem bazele unei economii puternice.  

https://protest.solidaritatea-sanitara.ro/
https://protest.solidaritatea-sanitara.ro/
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Analiza pe acest buget este puțin diferită fiindcă este o primă parte a unei 

bugetări multianuale.  

 Introducem în România din 2023 bugetarea multianuală, dar începem cu 

acest buget și mă uit și la bugetele din 2021 și 2022. 

 O parte dintre măsurile pe care le implementăm acum vor avea impact în 

bugetul de anul viitor. 

 Cheltuielile cu pensiile cresc cu 8,8 miliarde de lei, prin majorarea punctului 

de pensie, plus majorarea alocațiilor. Deci suplimentam cheltuielile cu 11 

miliarde de lei numai din asta. Legislația în ceea ce privește pensiile va fi 

modificată, dar avem un principiu clar, pensiile să fie bazate pe 

contributivitate. 

 Când vorbim de creșterea punctului de pensie, trebuie să ne uităm pe termen 

lung. Este nevoie de o bugetare multianuală. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Proiectul de buget pe 2021, amânat cu două săptămâni 

Guvernul mai amână cu cel mult două săptămâni adoptarea bugetului de stat și pe 

cel al asigurărilor sociale pentru 2021. 

Premierul Florin Cîțu a explicat că intenționează ca odată cu proiectul de buget să 

prezinte Parlamentului și pachetul de legi privind reforma în companiile de stat. Iar 

la aceste legi încă se lucrează. 

Florin Cîțu a susținut că pensiile vor fi mai mari decât anul trecut, fără să precizeze 

care va fi procentul de creștere. 

El a insistat că ținta de deficit se va menține în jurul cifrei de 7 la sută. 

Președintele și partenerii coaliției de guvernare au avut ieri o întâlnire la Vila Lac 

unde ar fi discutat despre împărțirea banilor către ministere. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

http://stiri.tvr.ro/florin-citu-pensiile-de-anul-acesta-vor-fi-mai-mari-decat-anul-trecut_878132.html#view
http://stiri.tvr.ro/florin-citu-pensiile-de-anul-acesta-vor-fi-mai-mari-decat-anul-trecut_878132.html#view
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 Se pregătește o nouă lege a pensiilor. Ministrul Raluca Turcan, la TVR 1: Să 

aducă contributivitate și echitate în sistemul de pensii 

“Noua lege a pensiilor trebuie modificată fiindcă trebuie să fie sustenabilă din 

punct de vedere financiar şi să ţină cont de principiul contributivităţii”, a declarat 

la TVR 1 ministrul Muncii. Raluca Turcan a mai spus că se caută soluţii pentru 

reducerea pensiilor speciale mari. 

Ministrul Muncii, Raluca Turcan: În acest moment aș putea spune că anul acesta 

pensiile vor fi calculate pe baza legii în vigoare. Iar legea care a fost vânturată în 

fața a milioane de pensionari într-un mod cât se poate de cinic, practic, va fi cel 

mai probabil prorogată, astfel încât, în paralel cu calcularea pensiilor pe actuala 

formulă, să pregătim o nouă lege a pensiilor, sustenabilă din punct de vedere 

financiar, care să aducă contributivitate și echitate în sistemul de pensii. Iar 

undeva, anul viitor, pensiile să intre la plată în acest sistem nou, în baza unei noi 

legi a pensiilor. Mâine voi declanșa ceea ce trebuia făcut încă din iulie, cred, 

2019, și anume să dau un ordin de ministru prin care să fie revizuite, evaluate 

toate dosarele de pensie. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 PSD a lansat un proiect de buget alternativ / Ciolacu: Vrem să se ştie care 

este alternativa la austeritatea propusă de această guvernare. Îi invităm să ne 

plagieze 

PSD a prezentat, miercuri, un proiect alternativ la bugetul de stat. Marcel Ciolacu 

susține că social-democraţii au elaborat o propunere de buget de stat deoarece au 

vrut ca populaţia să cunoască alternativa la "austeritatea" propusă de actualul 

Guvern. Astfel, PSD promite ca pensia minimă să fie de 1000 de lei, creșteri de 

salarii și un program de ”patriotism economic”. 

„Am fost întrebați care este rostul acestui <Buget alternativ>. De ce am depus atâta 

efort, dacă nu avem majoritate în Parlament pentru a trece un astfel de buget. Știu. 

Pare ciudat. Este pentru prima oară în ultimii 30 de ani când Opoziția prezintă un 

buget alternativ față de proiectul guvernului. Dar cetățenii trebuie să cunoască 

adevărul!  
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Să știe care este alternativa la austeritatea propusă de această guvernare! Oamenii 

nu ne-au votat doar să-i criticăm pe cei care conduc acum România. Oamenii ne-au 

votat să venim cu soluții. Iar noi punem astăzi în dezbatere publică soluții concrete 

pentru creșterea nivelului de trai al românilor”, afirmă Marcel Ciolacu. 

Citește aici proiectul de buget pe 2021 făcut de PSD 

Liderul PSD susține că bugetul alternativ este făcut pentru oameni, nu pentru 

clientela politică. Ciolacu a mai spus că bugetul alternativ are ca obiective stoparea 

COVID-19, vaccinarea populaţiei, investiţii în capital uman, în infrastructură şi o 

relansare a economiei. Ciolacu a subliniat că bugetul nu include noi taxe şi 

impozite, dar cele existente trebuie să fie plătite de toată lumea. 

 

„Ţinta principală a bugetului alternativ e de a veni cu venituri de 374 miliarde din 

construcţia PIB al României. Astăzi mai este o premieră. Pentru prima oară în 

ultimii 30 de ani, până pe 25 ianuarie nu a fost publicată execuţia bugetară a anului 

anterior pe 2020. Deja s-a depăşit legea cu 2 zile de către tandemul Cîţu-Orban. 

Aveau această obligaţie, dar ţinând cont că PSD e cel mai mare partid din România 

avem nişte cifre din execuţia bugetară pe 2020, iar tandemul Cîţu-Orban şi-au 

propus pe 2020 venituri de 360 miliarde şi au realizat 320 de miliarde”, a mai spus 

Ciolacu. 

 

Liderul PSD invită Guvernul Cîțu să plagieze bugetul alternativ al PSD. 

 

„Invităm guvernul să ne plagieze bugetul. N-ar fi pentru prima oară când ne 

plagiază soluțiile. Dar e ok, dacă, astfel, oamenii au de câștigat. În același timp, 

prin prezentarea bugetului construit de PSD, demontăm minciuna Guvernului <Nu 

se poate>. Le arătăm că se poate!”, adaugă social-democratul. 

 

Obiectivele principale ale bugetului construit de PSD pentru 2021: 

 1. Stoparea răspândirii virusului Sars Cov 2, vaccinarea populației și 

creșterea capacității sistemului de sănătate prin investiții în capitalul uman și 

infrastructura din domeniul medical. 

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-01-27-24566308-0-buget-alternativ-psd.pdf
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 2. Revenirea economică sustenabilă prin investiții masive din toate sursele 

de finanțare, prin consum crescut și prin stimularea exporturilor. 

 3. Bani mai mulți la buget. O mai bună administrare și colectare a taxelor și 

impozitelor existente. Prin stoparea furturilor și prin raționalizarea 

cheltuielilor nejustificate. Prin criterii de performanță în instituții publice și 

companiile de stat, nu prin tragerea la sorți a acestor funcții. Prin 

prioritizarea investițiilor. Prin digitalizarea marilor sisteme publice. 

 4. Stimularea muncii și creșterea veniturile angajaților cu salarii mici și 

medii – până la 6000 lei salariu brut lunar. Facilități pentru firmele care 

măresc substanțial veniturile angajaților. Practic, continuarea măsurilor PSD 

pentru ieșirea din cercul vicios al salariilor mici și consolidarea clasei de 

mijloc. Plus, un Pachet de Stimuli pentru creșterea natalității. Pentru că este 

un must, nu un moft! 

 5. Siguranța locurilor de muncă. Propunem programe consistente de sprijin 

pentru Companii mari și IMM. Toate condiționate de menținerea și crearea 

de noi locuri de muncă. 

 6. Patriotism economic. Un program de relansare a producției – Fabricat în 

România. Propunem programe și măsuri pentru refacerea unor industrii 

competitive, nu vânzarea celor mai importanțe companii ale statului român, 

pe nimic, acum în pandemie. 

În proiectul prezentat, social-democrații ar aloca mai mulți bani către Sănătate-

30%. Educație - 18% și Investiții - 18% și ar tăia de la bugetul Parlamentului. 

fondul de rezervă al premierului și acțiuni generale - ministerul Finanțelor. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Alocaţiile vor intra majorate cu 20% de la 1 februarie, a anunțat la TVR 

ministrul Muncii, Raluca Turcan 

Alocaţiile vor intra de la 1 februarie mărite cu 20%, a anunțat, miercuri seară, la 

TVR 1, ministrul Muncii şi Protecţiei Sociale, Raluca Turcan. 
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Raluca Turcan, ministrul Muncii şi Protecţiei Sociale: "Alocaţiile vor intra de la 1 

februarie, adică de săptămâna viitoare, majorate cu 20%. Pentru calendarul de 

majorare a alocaţiilor avem o lege în Parlament şi vom vedea în Parlament dacă se 

menţine şi a doua tranşă de 20%". 

Raluca Turcan apreciază că următoarea majorare a alocaţiilor ar putea avea loc în 

iulie sau în august. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Deficit bugetar de aproape 9,8% din PIB în 2020. A depășit 100 miliarde lei/ 

Ministerul se aștepta la 9,1% după cea de-a treia rectificare 

România a înregistra un deficit bugetar de 9,79% din PIB în 2020, potrivit datelor 

Ministerului Finanțelor, dublu față de 2019. De precizat că valoarea ca procent din 

PIB reprezintă estimare, deoarece încă nu au sosit datele pe trimestrul IV de la 

Institutul Național de Statistică (INS). Valoarea deficitului a ajuns la 101,9 

miliarde lei. 

Deficitul este mai mare decât cel estimat la cea de-a treia rectificare bugetară din 

noiembrie. Atunci autoritățile se așteptau la 9,1% din PIB în 2020. 

"Sume în valoare de 46,31 mld lei (4,45% din PIB) au fost lăsate în mediul 

economic prin facilitățile fiscale, investiții și cheltuieli excepționale alocate pentru 

combaterea efectelor epidemiei de COVID-19", spune Ministerul Finanțelor. 

Potrivit instituției, creșterea deficitului bugetar aferent anului 2020, comparativ cu 

anul 2019, este explicată, pe partea venituri: 

 de evoluția nefavorabilă a încasărilor bugetare în perioada martie - 

decembrie datorită crizei, precum și ca urmare a amânării plății unor 

obligații fiscale de către agenții economici pe perioada crizei (18,12 mld lei), 

 de creșterea cu 2,72 mld lei a restituirilor de TVA, față de nivelul aferent 

perioadei ianuarie-decembrie 2019, pentru susținerea lichidității în sectorul 

privat, 
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 de bonificațiile acordate pentru plata la scadență a impozitului pe profit și a 

celui pe veniturile microîntreprinderilor, în valoare de 0,9 mld lei. 

Pe partea de cheltuieli, față de creșterea bugetară prin efectul legilor s-a înregistrat 

o creștere a cheltuielilor de investiții cu 9,5 mld lei față de aceeași perioadă a 

anului precedent, precum și plăți cu caracter excepțional generate de epidemia 

COVID-19 de aproximativ 15,07 miliarde lei. 

"Pentru combaterea efectelor economice negative generate de pandemia 

COVID19, au fost aprobate o serie de programe guvernamentale de sprijin pentru 

susținerea activității IMM-urilor și a companiilor mari și întreprinderilor mici și 

mijlocii cu cifra de afaceri peste 20 milioane lei prin intermediul garanțiilor de stat, 

pentru în anul 2020 s-au 

acordat garanții în valoare de 12,48 mld lei (1,20% din PIB)", spune Ministerul 

Finanțelor. 

Veniturile 

Veniturile bugetului general consolidat au însumat 322,52 miliarde lei în anul 

2020, cu 0,4% peste nivelul încasat în anul precedent. Exprimate ca pondere în PIB 

estimat, veniturile bugetare au înregistrat o creștere de 0,7 puncte procentuale, 

determinată cu precădere de dinamica favorabilă a veniturilor din fonduri europene 

(+0,8pp). 

Pe de altă parte, veniturile curente au scăzut cu 2,4% (an/an), pe fondul contracției 

încasărilor din venituri nefiscale, TVA și impozit pe profit. 

Totuși, evoluția din decembrie reflectă o îmbunătățire a dinamicii contribuțiilor de 

asigurări (+9,3%, an/an) și a veniturilor fiscale (+4,6%, an/an). 

Cheltuielile 

Cheltuielile bugetului general consolidat în sumă de 424,43 mld lei au crescut în 

termeni nominali cu 14,8% față de anul 2019. 

 Exprimate ca procent din Produsul Intern Brut, cheltuielile au înregistrat o 

creștere cu 5,9 puncte procentuale de la 34,9% din PIB în anul 2019 la 

40,8% din PIB în 2020. 
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 Majorarea cheltuielilor se datorează și măsurilor care au fost avute în vedere 

pentru combaterea epidemiei de COVID-19, respectiv a sumelor necesare 

finanțării în regim de urgență a cheltuielilor de gestionare a situației 

epidemiologice cauzate de răspândirea coronavirusului SARS-CoV-2, pe de 

o parte, precum și a măsurilor cu caracter excepțional, în domeniul social și 

economic, pentru diminuarea efectelor negative asupra economiei cauzate de 

măsurile adoptate pentru limitarea infectării în rândul populației. Astfel, 

până la finele lunii decembrie s-au plătit 4,25 mld lei pentru îndemnizații 

acordate pe perioada suspendării temporare a contractului individual de 

muncă din inițiativa angajatorului, 922,13 mil lei pentru îndemnizații 

acordate pentru alți profesioniștii, precum și pentru persoanele care au 

încheiate convenții individuale de muncă care întrerup activitatea ca urmare 

a efectelor SARS-CoV-2, 2,69 mld lei reprezentând sume acordate 

angajatorilor pentru decontarea unei părți a salariului brut al angajaților 

menținuți în muncă (41,5%), 96,15 mil lei pentru îndemnizații acordate 

părinților pentru supravegherea copiilor pe 

perioada închiderii temporare a unităților de învățământ și 121,9 milioane 

pentru 

indemnizații acordate pe perioada reducerii temporare a activității pentru 

profesioniști 

precum și pentru persoanele care au încheiate convenții individuale de 

muncă în baza Legii 

nr.1/2005 

Pentru mai multe detalii vezi nota privind executia bugetară pe 2020. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Guvernul a aprobat OUG privind transformarea prefecților în demnitari 

Guvernul a aprobat în ședința de miercuri proiectul de OUG care prevede 

modificarea statutului prefectului și subprefectului, astfel încât aceștia să nu mai 

fie înalt funcționari publici, ci să aibă funcție de demnitate publică. Prefecţii şi 

subprefecţii îşi vor păstra calitatea de înalt funcţionar public doar pentru o perioadă 

de maxim 30 zile de la intrarea în vigoare a actului normativ. 

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-01-27-24566758-0-nota-executia-bugetara-2020.pdf
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Principalele prevederi din actul normativ, privind modificarea Codului 

administrativ, în ceea ce privește statutul prefectului și subprefectului 

 

Funcţiile de prefect şi de subprefect sunt funcţii de demnitate publică. 

 

Drepturile de natură salarială sunt stabilite prin reglementările privind salarizarea 

personalului plătit din fonduri publice. 

 

Poate fi numită în funcţia de prefect, respectiv de subprefect, persoana care 

îndeplineşte cumulativ următoarele condiţii: 

 este cetăţean român şi are domiciliul în ţară; 

 se bucură de exerciţiul drepturilor electorale; 

 are capacitate deplină de exerciţiu; 

 nu a suferit condamnări penale, cu excepţia situaţiei în care a intervenit 

reabilitarea; 

 nu se regăseşte în cazurile de incompatibilitate prevăzute la art. 85 alin. (1) 

din Legea nr. 161/2003 privind unele măsuri pentru asigurarea transparenței 

în exercitarea demnităților publice, a funcțiilor publice şi în mediul de 

afaceri, prevenirea şi sancționarea corupției; 

 are studii universitare de licență absolvite cu diplomă de licență sau 

echivalentă; 

 a absolvit programe de formare specializată în vederea numirii într-o funcţie 

de prefect sau subprefect, organizate de Institutul Naţional de Administraţie, 

în condiţiile legii. Condiţia prevăzută se consideră îndeplinită în situaţia în 

care persoana care poate fi numită în funcţia de prefect sau subprefect a 

absolvit programe de formare specializată pentru ocuparea unei funcţii 

publice corespunzătoare categoriei înalţilor funcţionari publici, precum şi 

dacă persoana a ocupat cel puţin un mandat întreg funcţia de senator sau 

deputat. 
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La nivelul instituţiei prefectului se înfiinţează funcţia de secretar general al 

instituţiei prefectului. Secretarul general al instituţiei prefectului este înalt 

funcţionar public şi se subordonează nemijlocit prefectului. 

 

Secretarul general al instituţiei prefectului este absolvent de studii superioare 

juridice, administrative sau științe politice. 

 

Secretarul general al instituţiei prefectului asigură conducerea operativă a 

instituției prefectului, precum și stabilitatea funcţionării acesteia, continuitatea 

conducerii şi realizarea legăturilor funcţionale între compartimentele instituţiei. 

Secretarul general al instituției prefectului sprijină activitatea prefectului în 

exercitarea atribuțiilor și coordonează structura/structurile de specialitate prin care 

se realizează aceste atribuții. 

 

Atribuţiile secretarului general al instituţiei prefectului se stabilesc prin hotărâre a 

Guvernului la propunerea ministerului care coordonează instituția prefectului, cu 

avizul ministerului cu atribuții în domeniul administrației publice.” 

 

În fiecare judeţ, respectiv în municipiul Bucureşti funcţionează un colegiu 

prefectural compus din prefect, subprefect, secretarul general al instituţiei 

prefectului şi conducătorii serviciilor publice deconcentrate ale ministerelor şi ale 

celorlalte organe ale administraţiei publice centrale, care sunt organizate sau au 

sediul în judeţul respectiv sau în municipiul Bucureşti. 

 

Ordinele prefectului sunt contrasemnate de către secretarul general al instituţiei 

prefectului. În cazul în care, funcția publică de secretar general al instituţiei 

prefectului nu este ocupată prin niciuna dintre modalitățile prevăzute de lege, 

contrasemnarea ordinelor prefectului se realizează de către conducătorul 

compartimentului juridic din instituția prefectului. 

 

Numirea, modificarea, suspendarea, încetarea raporturilor de serviciu ale înalţilor 

funcţionari publici, precum şi sancţionarea disciplinară a înalţilor funcţionari 

publici se fac, în condiţiile legii, de către prim-ministru, prin decizie, cu excepţia 

funcţiilor publice pentru care competenţa de numire este reglementată expres prin 

acte normative speciale. 
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Salarizarea funcţiei publice de secretar general al instituţiei prefectului se stabileşte 

la nivelul salarizării funcţiei publice de director general din cadrul administraţiei 

publice centrale de specialitate, astfel cum este prevăzută de Legea-cadru nr. 

153/2017 privind salarizarea personalului plătit din fonduri publice. 

 

Prin derogare de la prevederi, poate fi numită în funcţia de prefect, respectiv de 

subprefect, o persoană care nu a absolvit programele de formare specializată, cu 

condiţia ca în termen de maximum 2 ani de la data intrării în vigoare a ordonanței 

de urgență să absolve un astfel de program. 

 

La încetarea termenului de 2 ani, persoana numită în funcţia de prefect, respectiv 

de subprefect care nu a absolvit programul de formare specializată este eliberată de 

drept din funcția de demnitate publică deținută. 

 

Prefecţii şi subprefecţii își vor păstra calitatea de înalt funcţionar publici pentru o 

perioadă de maxim 30 zile de la intrarea în vigoare a actului normativ. 

 

Prin aplicarea noii reglementări ocuparea unor funcţii de demnitate publică de către 

prefect şi subprefect, situaţie în care aceştia pot fi membri ai unor partide politice, 

este în concordanţă cu rolul prefectului de reprezentant al Guvernului pe plan local, 

Guvernul fiind o autoritate publică care are structură politică. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Suspendarea ratelor la credite: normele au fost adoptate de Guvern. Cine 

poate beneficia, care sunt condițiile, pe ce perioadă și alte lucruri 

Guvernul a adoptat proiectul de a continua și dupã 1 ianuarie 2021 amânarea 

ratelor la credite, conform unui comunicat al Ministerului Finanțelor. Momentan 

așteptăm să se publice și în Monitorul Oficial. Cum HotNews.ro a scris încă din 

varianta de proiect despre acest lucru, reluăm mai jos acel text. 

*Întreg materialul de mai jos se refera doar la persoanele fizice (desi OUG in 

vigoare si proiectul de HG se aplica, bineinteles, și pentru cele juridice) 

 

https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24536520-suspendarea-ratelor-credite-conditiile-trebuie-indeplinite-banca-proiect.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24536520-suspendarea-ratelor-credite-conditiile-trebuie-indeplinite-banca-proiect.htm
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Cine poate beneficia 

Poate beneficia de acordarea facilităţii de suspendare a obligaţiei de plată a ratelor, 

dobânzilor şi comisioanelor aferente creditului ipotecar care îndeplineşte condiţiile 

de mai jos (vezi intertitlul CONDIȚIILE), persoana fizică ale cărei venituri au fost 

afectate direct sau indirect de situaţia gravă generată de pandemia COVID-19. 

Când trebuie transmisă solicitarea către bancă 

Până pe 15 martie 2021, inclusiv. 

Unde se transmite cererea 

Pentru a beneficia de suspendare clienții trebuie să trimită băncilor solicitarea în 

format letric sau prin poșta electronică, la datele de contact stipulate în contractul 

de credit sau printr-un alt canal de comunicare la distanță oferit de bancă. 

În cazul în care clientul nu poate transmite cererea prin unul dintre mijloacele 

menționate, acesta o poate formula pe cale orală, prin telefon, la un număr de 

telefon dedicat de pe pagina de internet a băncii, situație în care banca are obligația 

înregistrării convorbirii. 

CONDIȚIILE 

 

Poate fi suspendată rambursarea ratelor, dobânzilor şi comisioanelor scadente 

numai pentru creditele ipotecare care îndeplinesc următoarele condiţii cumulative: 

 

• au fost acordate până la data de 30 martie 2020 inclusiv; 

• data scadenţei finale a obligaţiilor de rambursare a ratelor, prevăzută în 

contractele de credit, este ulterioară datei solicitării suspendării obligațiilor de 

plată; 

• nu le-a fost declarată scadenţa anticipată până la data de 31 decembrie 2020 

inclusiv; 

• nu înregistrează restanțe la data solicitării suspendării obligației de plată. 
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Perioada de suspendare a ratelor 

 

Perioada pentru care se acordă facilităţile de suspendare la plată a ratelor scadente 

aferente împrumuturilor acordate de către bănci se stabileşte conform opţiunii 

clientului şi este cuprinsă între minimum o lună şi maximum nouă luni. 

 

Perioada maximă de nouă luni include și perioada suspendării efective a 

obligațiilor de plată în temeiul moratoriului legislativ instituit prin Ordonanța de 

urgență a Guvernului inițială și/sau perioadele de suspendare acordate în cadrul 

moratoriilor non-legislative, după caz. 

După data de 1 ianuarie 2021 debitorul are posibilitatea de a obține o singură dată 

suspendarea obligațiilor de plată. 

La ce se va uita banca 

 

Clientul va trebui să declare pe proprie răspundere că i-au fost afectate veniturile 

proprii şi/sau veniturile aferente familiei, direct sau indirect, de pandemia COVID-

19 şi se află în imposibilitatea de a onora obligaţiile de plată aferente creditului ca 

urmare a intervenţiei uneia/mai multora dintre următoarele cauze, fără a se limita la 

acestea: 

• intrarea clientului/membrilor familiei acestuia în şomaj tehnic ca efect al 

închiderii/restrângerii activităţii angajatorului 

• concedierea clientului/membrilor familiei acestuia 

• reducerea salariului clientului/membrilor familiei acestuia, plasarea clientului în 

carantină instituţionalizată sau izolare la domiciliu, îmbolnăvirea cu COVID-19 şi 

altele asemenea. 

(La ce se vor uita băncile în privința firmelor: Acestea trebuie să declare pe 

propria răspundere că le-au fost diminuate cu minimum 25% veniturile sau 

încasările medii lunare din ultimele 3 luni anterioare solicitării suspendării 

obligațiilor de plată prin raportare la perioada similară din anii 2019/2020 şi se 

află în imposibilitatea de a onora obligaţiile de plată aferente creditului). 
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Ce va face banca 

 

Analizează solicitarea formulată de client, verifică încadrarea creditului în 

condiţiile prevăzute mai sus (CONDIȚIILE – acel intertitlu de mai sus) precum și 

la cele scrise mai sus (la ce se va uita banca). 

 

În termen de maximum 15 zile calendaristice de la data primirii solicitării 

complete, dar fără a depăși data de 30 martie 2021, comunică clientului decizia sa 

de aprobare/respingere a cererii de suspendare a obligaţiilor de plată a ratelor. 

 

Decizia de aprobare conţine şi numărul de rate pentru care a fost solicitată de 

debitor şi aprobată suspendarea la plată şi se comunică debitorului în format letric 

sau prin poştă electronică, la datele de contact precizate în contractul de credit sau 

declarate de către client creditorului ulterior încheierii contractului de credit sau 

printr-un alt canal de comunicare la distanţă oferit de creditor, sau telefonic, cu 

respectarea obligaţiei creditorului de înregistrare a convorbirii, după caz, în funcţie 

de opţiunea exprimată de debitor. 

 

IMPORTANT: Modificarea clauzelor contractuale ca efect al aprobării solicitării 

beneficiarului se realizează fără încheierea de acte adiţionale, prin notificarea 

clauzelor contractuale modificate, inclusiv noul grafic de rambursare a creditului şi 

graficul de rambursare a dobânzilor eşalonate, transmisă de creditor debitorului în 

termen de 30 de zile calendaristice de la primirea solicitării complete. 

 

În graficul de rambursare a creditului, revizuit după acordarea facilităţii de 

suspendare a obligaţiei de plată, rata de dobândă se menţine la nivelul prevăzut în 

contractul de credit iniţial încheiat între client şi bancă. 

Plata – o chestiune importantă 

Persoanele fizice care au contractat credite ipotecare și au beneficiat de 

suspendarea obligațiilor de platã în prealabil, dar nu au accesat perioada maximã 

de suspendare de nouã luni, dobânda eșalonatã și garantatã de stat inițial este  
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majoratã cu dobânda suspendatã la platã în baza cadrului legal actual, urmând a fi 

plãtitã în 60 de rate lunare egale începând cu luna urmãtoare expirãrii noii perioade 

de suspendare a plãților. 

De luat în calcul: La solicitarea debitorului, creditorii pot modifica data de 

scadență lunară a ratei, cu menținerea numărului total de 60 de rate lunare egale 

sau pot acorda o perioadă limitată de grație la plata ratelor lunare, suplimentară 

celor 60 de rate lunare egale de plată a dobânzii, dar care nu va fi acoperită de 

scrisoarea de garanție de stat. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 ANAF te invata cum sa iti completezi declaratiile de venit pe 2021 

Agentia Nationala de Administrare Fiscala (ANAF) va derula un proiect pilot prin 

care ii va invata pe contribuabili sa isi completeze in mod corespunzator 

declaratiile de plata si cele de venit. 

 

"Agentia Nationala de Administrare Fiscala va intensifica, si in anul 2021, 

activitatile de indrumare si asistenta in domeniul fiscal, manifestandu-si in acest 

sens rolul activ pentru sprijinirea contribuabililor in vederea indeplinirii obligatiilor 

fiscale ce le revin", arata ANAF. 

 

Informari catre contribuabili 

 

Astfel, ANAF precizeaza ca deruleaza proiectul pilot privind stimularea 

conformarii voluntare dedicat persoanelor fizice. 

 

"Proiectul pilot presupune, la acest moment, transmiterea unor informari catre 

contribuabili persoane fizice, prin care li se ofera indrumare si asistenta in vederea 

indeplinirii, in mod corespunzator, a obligatiilor declarative si de plata", spun 

reprezentantii ANAF. 

 

 

https://ziare.com/stiri/dna/fostul-sef-al-anaf-ului-gelu-diaconu-critica-sectia-speciala-1657362
https://ziare.com/impozit/declaratie-impozit/ultima-zi-in-care-pot-fi-depuse-declaratiile-de-venit-la-fisc-fara-a-primi-amenda-1365065
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Cum poate fi accesat Spatiul Privat Virtual 

 

Pentru a beneficia de asistenta in domeniul fiscal si pentru a-si indeplini obligatiile 

fiscale in mod voluntar, contribuabilii pot contacta Call-Center-ul Agentiei 

Nationale de Administrare Fiscala, la nr. 031.403.91.60. 

 

Pentru a solicita informatii personalizate privind situatia fiscala, contribuabilii pot 

utiliza serviciul Spatiul Privat Virtual. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Creditarea privată totală a încetinit în 2020, ritmul mediu de creştere pe 

întregul an fiind de 5,1%, faţă de 7,6% în 2019 

Creditarea totală pentru populaţie şi companii a ajuns în decembrie 2020 la un sold 

de 282,4 mld. lei ♦ Viteza medie de creştere a creditării private a fost de 5,1% în 

2020, în scădere faţă de avansul mediu de 7,6% din 2019 când a fost cea mai bună 

evoluţie din ultimul deceniu ♦ Creditele în lei au avansat cu un ritm mediu anual de 

7,66% în 2020, dar avansul mediu al împrumuturilor în valută a fost de doar 0,03% 

an/an. 

Ritmul mediu de creştere a creditării private totale a încetinit în 2020 în condiţiile 

efectelor nefavorabile aduse de criza coronavirusului, la 5,1% pentru întregul an, 

sub viteza medie de creştere a creditării din anul 2019, de 7,6%, iar soldul îm-

prumuturilor a ajuns la finalul anului trecut la 282,4 mld. lei, după cum reiese din 

datele BNR. 

Creditul privat total a început anul 2020 cu o creştere anuală de 6,9% faţă de 

aceeaşi lună din 2019, pentru ca în februarie avansul anual să ajungă la 7,6%, iar în 

martie să revină la 6,9%. Pe ansamblul primului trimestru, creditarea privată totală 

a înregistrat o creştere de 7,1%, creditul în lei urcând cu 9,6%. 

(Sursa: zf.ro) 

 

https://ziare.com/impozit/finante/inregistrarea-in-spatiul-privat-virtual-se-poate-face-prin-sistem-video-1612138
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 Cîmpeanu: „Elevii care au vulnerabilităţi sau aparținători cu 

vulnerabilități, certificate medical, vor putea învăța online; profesorii vor 

putea preda online” / Petiție pentru reintroducerea sistemului hibrid 

Ministrul Educaţiei, Sorin Cîmpeanu, a declarat miercuri că profesorii care au 

"vulnerabilităţi certificate medical" vor putea preda online, iar elevii cu probleme 

de sănătate sau cu membri ai familiei cu vulnerabilități certificate medical vor 

putea învăța online, transmite Agerpres. 

"Cei care au vulnerabilităţi, elevii care au vulnerabilităţi certificate medical cu 

siguranţă vor avea acces la învăţare online. Aparţinătorii: părinţi, bunici ai acestor 

copii care au vulnerabilităţi generate de boli cronice certificate medical şi ei vor 

avea acces la învăţământ online. Cadrele didactice care la rândul lor pot avea 

vulnerabilităţi certificate medical vor putea să predea online sau asta în cazul în 

care nu vor exista şi în cea mai mare parte a situaţiilor nu există cadre didactice 

care să înlocuiască aceşti colegi care au vulnerabilităţi medicale. În acest fel vom 

asigura accesul la învăţământ online oricui are o motivaţie solidă, o certificare 

medicală", a spus ministrul miercuri, la Parlament, în cadrul unei dezbateri privind 

educația. 

UPDATE Între timp, pe site-ul petitiionline.ro s-a lansat o petiție pentru a se reveni 

la scenariul hibrid pentru învățământul primar: 

„Protestăm cu privire la decizia Ministerului Educației Naționale de a redeschide 

școlile pentru ciclul primar, începând cu dată de 8 februarie 2021, inclusiv în 

scenariul roșu. Considerăm că, atât copiii noștri cât și părinții și bunicii, au dreptul 

la viață și la siguranță sanitară. 

Măsurile luate de minister în plină criză sanitară nu se înscriu în niciun fel în 

obligația statului de a proteja categoriile vulnerabile și de a oferi șansă la un proces 

educațional echitabil pentru toți elevii, mai ales în condițiile în care sunt trimiși cu 

forță la școală copii pentru care încă nu există un vaccin anticovid omologat. 

După ce a eșuat lamentabil în asigurarea procesului de educație online, foarte mulți 

elevi fiind lăsăți voit în afară dreptului la școală, acum, Ministerul Educației 

încearcă să întoarcă cinic elevii în clase expunându-i, la fel că în toamna, virusului 

SarsCov2. 

https://www.petitieonline.com/petitie_pentru_pastrarea_sistemului_hibrid_de_invatamant_in_ciclul_primar_indiferent_de_scenariu
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(...) 

Solicităm, așadar, păstrarea sistemului hibrid de predare în toate scenariile și baza 

legală prin care fiecare reprezentant legal al unui minor din clasele primare să 

poată să aleagă dacă vrea sau nu să își ducă fizic la școală copilul.” 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Legea privind protectia consumatorilor impotriva dobanzilor excesive, in 

dezbatere la Curtea Constitutionala 

Magistratii Curtii Constitutionale ar putea lua in discutie, joi, sesizarea asupra 

Legii privind protectia consumatorilor impotriva dobanzilor excesive. 

 

Sesizarea a fost transmisa Curtii Constitutionale de parlamentari de la PNL. 

 

Pe 6 mai anul trecut, plenul Camerei Deputatilor a dat vot favorabil proiectului de 

lege privind protectia consumatorilor impotriva dobanzilor excesive, in scopul 

mentinerii echilibrului contractual si al asigurarii integritatii pietei financiar-

bancare interne. 

 

Ce articole au fost modificate 

 

Deputatii au adoptat un amendament respins initial de comisiile de specialitate, 

potrivit caruia, "prin exceptie de la prevederile art. 5, in cazul creditelor de consum 

in valoare maxima de 15.000 de lei, suma totala de rambursat de catre consumator 

nu poate depasi dublul sumei imprumutate''. Articolul 5 prevede ca "dobanda 

anuala efectiva in cazul creditelor de consum nu poate depasi cu mai mult de 15 

puncte procentuale dobanda de referinta practicata de BNR". 

 

Potrivit unui alt amendament, creditor financiar este o institutie de credit autorizata 

de Banca Nationala a Romaniei, o sucursala din Romania a unei institutii de credit 

straine, o institutie financiara nebancara sau o entitate care desfasoara activitatea de 

recuperare creante. 

 

 

https://ziare.com/ccr/decizii/de-ce-a-desfiintat-ccr-stimulentele-pentru-profesori-in-pandemie-fara-o-justificare-obiectiva-sunt-un-beneficiu-nejustificat-1658815
https://www.ccr.ro/
https://ziare.com/pnl/
https://ziare.com/ccr/stiri-ccr/ccr-respinge-ca-inadmisibila-sesizarea-aur-referitoare-la-alegerea-lui-orban-in-functia-de-presedinte-al-camerei-deputatilor-1656365
https://ziare.com/stiri/interne/
https://ziare.com/bnr/
https://ziare.com/economie/stiri-economice/rau-platnici-la-buget-1655275
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Un articol modificat de deputati prevede ca "dobanda anuala efectiva la creditele 

imobiliare nu poate depasi cu mai mult de doua puncte procentuale dobanda de 

referinta practicata de BNR pe piata financiar-bancara interna; in cazul in care 

creditorul financiar este o institutie financiara nebancara, dobanda anuala efectiva 

la creditele imobiliare nu poate depasi dublul dobanzii de referinta practicata de 

BNR pe piata financiar-bancara interna''. 

 

Un alt amendament stipuleaza ca dobanda anuala efectiva in cazul creditelor de 

consum nu poate depasi cu mai mult de 15 puncte procentuale dobanda de referinta 

practicata de BNR. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Curtea Constituţională discută sesizările asupra legii prin care evazioniştii 

scapă de închisoare 

Curtea Constituţională a României dezbate, joi, sesizările Înaltei Curţi de Casaţie şi 

Justiţie, Guvernului şi Avocatului Poporului asupra legii prin care evazioniştii 

scapă de închisoare, notează Agerpres. 

 

Pe 17 decembrie, Instanţa supremă a decis sesizarea Curţii Constituţionale în 

legătură cu neconstituţionalitatea proiectului adoptat de Camera Deputaţilor de 

modificare a Legii 241/2005 pentru prevenirea şi combaterea evaziunii fiscale, care 

prevede că se poate aplica o amendă în locul închisorii în cazul persoanelor acuzate 

de o evaziune fiscală de până la 100.000 de euro care achită integral prejudiciul. 

 

Potrivit ICCJ, sesizarea de neconstituţionalitate priveşte actul normativ în 

întregime, reţinându-se de către Secţiile Unite că se impune a se examina de către 

Curtea Constituţională dacă adoptarea actului normativ în discuţie s-a făcut cu 

încălcarea dispoziţiilor art.61 alin.(2) şi ale art.75 din Constituţie referitoare la 

principiul bicameralismului, în coordonatele trasate prin Decizia nr.679/2020 a 

Curţii Constituţionale, dar şi prin jurisprudenţa anterioară a acesteia, întrucât forma 

adoptată de Camera Deputaţilor (Camera decizională) modifică substanţial obiectul 

de reglementare şi configuraţia legii adoptate de Senat, în calitate de Cameră de 

reflecţie. 
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Totodată, sesizarea priveşte neconstituţionalitatea dispoziţiilor articolului unic 

pct.4 (art.10 alin.(12) din Legea nr.241/2014) în raport cu prevederile art.1 alin.(5) 

din Legea fundamentală, sub aspectul exigenţelor privind calitatea legii, astfel cum 

a fost conturat acest principiu în jurisprudenţa CCR şi a Curţii Europene a 

Drepturilor Omului, întrucât, contrar cerinţelor impuse de art.1 alin.(5) din legea 

fundamentală, dispoziţiile textului de lege arătat nu permit stabilirea, în mod clar, 

precis şi previzibil, care sunt inculpaţii care beneficiază de dispoziţiile art.10 din 

Legea nr.241/2015. 

 

Proiectul a fost adoptat de Camera Deputaţilor şi prevede că se poate aplica 

pedeapsa cu amendă şi nu închisoare în cazul persoanelor acuzate de evaziune 

fiscală până la 100.000 de euro care achită integral prejudiciul: 

 

* Art. 10, alin. (1): În cazul săvârşirii unei infracţiuni de evaziune fiscală prevăzute 

la art. 8 şi 9, dacă în cursul urmăririi penale sau al judecăţii prejudiciul cauzat este 

acoperit integral, iar valoarea acestuia nu depăşeşte 100.000 euro, în echivalentul 

monedei naţionale, se poate aplica pedeapsa cu amendă. Dacă prejudiciul cauzat şi 

recuperat în aceleaşi condiţii este de până la 50.000 euro, în echivalentul monedei 

naţionale, se aplică pedeapsa cu amendă. 

 

* În cazul săvârşirii uneia dintre infracţiunile prevăzute la art. 8 şi 9, dacă în cursul 

urmăririi penale sau în cursul judecăţii, până la pronunţarea unei hotărâri 

judecătoreşti definitive, prejudiciul produs prin comiterea faptei, majorat cu 20% 

din baza de calcul, la care se adaugă dobânzile şi penalităţile, este acoperit integral, 

fapta nu se mai pedepseşte, făcându-se aplicarea dispoziţiilor art. 16 alin. (1) lit. h) 

din Legea nr.135/2010 privind Codul de procedură penală, cu modificările şi 

completările ulterioare. 

 

* Dispoziţiile prezentului articol se aplică tuturor inculpaţilor chiar dacă nu au 

contribuit la acoperirea prejudiciului prevăzut la alin.(1) şi (1 prim). 

 

Ministerul Justiţiei anunţa la rândul său că va propune Guvernului atacarea la 

Curtea Constituţională a acestei prevederi din Legea 241/2005 pentru prevenirea şi 

combaterea evaziunii fiscale. 
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Potrivit Ministerului Justiţiei, proiectul a fost avizat negativ de către Guvern şi a 

mai fost atacat la CCR, Curtea acceptând obiecţiunile de neconstituţionalitate şi 

declarând proiectul neconstituţional în ansamblul său. 

 

Astfel, iniţial, legea a fost adoptată de Camera Deputaţilor pe 19 decembrie 2018, 

însă a fost atacată de PNL, PMP şi USR la Curtea Constituţională, care a admis 

obiecţiunile de neconstituţionalitate prin Decizia nr.147/2019. 

 

La reexaminarea legii, ca urmare a deciziei CCR, deputaţii au adoptat marţi unele 

amendamente, introducând pedeapsa amenzii, alternativ cu pedeapsa cu 

închisoarea, în cazul unor infracţiuni de evaziune fiscală. 

 

Şi Avocatul Poporului a înaintat Curţii Constituţionale o sesizare asupra actului 

normativ. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Mai multe structuri din Ministerul de Interne coordonate de Bogdan 

Despescu trec în coordonarea lui Lucian Bode / Explicațiile ministrului 

Ministrul Afacerilor Interne, Lucian Bode, a anunțat că a semnat un ordin prin care 

mai multe structuri din minister - între care Corpul de Control, Direcția de Audit, 

Direcția Generală de Protecție Internă, Direcția Generală Anticorupție - au fost 

trecute în directa coordonare a ministrului. Aceste structuri erau coordonate de 

secretarul de stat responsabil cu ordinea publică, Bogdan Despescu. Decizia a fost 

luată în contextul scandalului legat de Radu Gavriș și de patru procurori, 

"depistați" de polițiști în restaurantul Hanul lui Manuc, șeful Poliției din Centrul 

Vechi, Cristian Ghica, acuzând un filaj în acest caz. 

 "Astăzi, am luat luat decizia ca ținând cont de faptul că responsabil de 

asigurarea politicilor guvernului în domeniul Afacerilor Interne este 

ministrul Afacerilor Interne și de faptul că prerogativele ministrului nu erau 

și legate de coordonarea anumitor structuri importante din minister - Corpul 

de Control al Ministrului, Direcția de Audit, Direcția Generală de Protecție 

Internă, Direcția Generală Anticorupție, Direcția de Comunicare - aceste 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 28 ianuarie 2021 31 

 

structuri, prin ordinul ministrului, au fost trecute, de astăzi, direct în 

coordonarea ministrului Afacerilor Interne”, a anunțat Lucian Bode, marți 

seară, la B1TV. 

Întrebat cine coordona până acum mai bine de jumătate din minister, Lucian Bode 

a răspuns: ”În 2016, ministrul de atunci, Tudorache, a emis un ordin prin care 

aceste structuri erau în coordonarea ministrului, iar la sfârșitul lunii decembrie 

2019, aceste structuri au fost trecute prin ordinul ministrului Vela în coordonarea 

secretarului de stat responsabil cu ordinea publică (Bogdan Despescu, numărul 2 în 

MAI - n.r.). Așa a fost abordarea atunci. Eu am avut o discuție cu mai mulți factori 

importanți din minister și am ajuns la această concluzie. Sunt conștient că, în 

același timp, îmi va crea mult mai multe bătăi de cap, dar îmi asum acest lucru 

pentru că eu cred că sistemul imunitar al unui minister trebuie să fie în directa 

coordonare a ministrului”. 

Decizia a fost luată în contextul scandalului legat de Radu Gavriș și de patru 

procurori, "depistați" de polițiști în restaurantul Hanul lui Manuc, șeful Poliției din 

Centrul Vechi, Cristian Ghica, acuzând un filaj în acest caz. 

De altfel, Bode a spus că nu a luat întâmplător această măsură. 

 "Nu cred că vreo instituție a statului român, refuz să cred că vreodată, în 

ultimii ani, s-a întâmplat acest lucru (filajul -n.r.). Eu vă asigur că în 

mandatul meu acest lucru nu se va întâmpla și poate că nu întâmplător astăzi 

am luat o decizie. Am luat decizia ca, ținând cont de faptul că responsabil de 

asigurarea politicilor Guvernului în domeniul Afacerilor Interne este 

ministrul și ținând cont de faptul că în prerogativele ministrului nu erau și 

coordonarea anumitor structuri importante, precum Corpul de Control al 

Ministrului, Direcția de audit, Direcția Generală de Protecție Internă, aceste 

structuri au fost trecute în coordonarea Ministerului Afacerilor Interne”, a 

explicat Bode. 
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Despre cazul Gavriș: A fost amendat cu 2.000 de lei și este cercetat disciplinar 

/ Procesul verbal poate fi contestat 

Întrebat de ce a fost amendat Radu Gavriș, Bode a explicat că polițiștii au 

considerat că se află într-un loc închis, nu pe o terasă, așa cum prevăd 

reglementările actuale. 

"Procesul verbal poate fi contestat. Polițiștii și-au făcut datoria, au aplicat amenda 

contravențională (2.000 de lei -n.r.), au fost întocmite aceste procese verbale, în 

lipsă, așa cum se procedează, le-au trimis prin poștă și au dreptul legal să le 

conteste. 

S-a întocmit dosar penal pentru zădărnicirea combaterii bolilor și aici trebuie să 

lămurim mai multe aspecte, cu privire dacă a fost sau nu spațiu închis. Adjunctul 

Poliției Capitalei a fost sancționat cu 2.000 de lei, este cercetat disciplinar, să se 

verifice dacă este sau nu vinovat de abateri disciplinare. Eu am considerat că nu 

este normal ca domnia sa să coordoneze măsurile de prevenire la nivelul 

Bucureștiului, iar acest lucru nu se mai întâmplă. 

Am dispus să mi se prezinte un raport, cu privire la modalitatea în care au ajuns 

acele informații vineri seara în spațiul public, pe toate posturile de televiziune și un 

comunicat pe care nu și-l asuma nimeni”, a explicat ministrul Bode. 

Reamintim că Poliția a transmis printr-un comunicat de presă că polițiștii au 

"depistat” vineri seara, la un restaurant din Centrul Vechi, în interior, 27 de 

persoane, printre care și un ofițer de poliție cu funcție de conducere din cadrul 

Poliției Capitalei. "Urmare a datelor avute la dispoziție, s-a dispus declanșarea 

cercetării prealabile față de ofițerul respectiv, pentru a se stabili existența sau 

inexistența unei abateri disciplinare și a vinovăției, sub aspectul încălcării 

îndatoririlor care revin profesiei de polițist, prevăzute de Legea nr. 360/2002, 

având în vedere că acesta este și desemnat, la nivelul Poliției Capitalei, să 

coordoneze activitățile specifice de prevenire și combatere a efectelor pandemiei 

de COVID-19”, se preciza în comunicat. 
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Ofițerul în cauză este chiar adjunctul Poliției Capitalei, Radu Gavriș, iar împreună 

cu acesta, în restaurant, s-au aflat și patru procurori de la Parchetul București, 

printre care chiar adjunctul parchetului, procurorul Codruț Popoiu, declarau surse 

judiciare pentru HotNews.ro. 

Sâmbătă, ministrul de Interne, Lucian Bode, a transmis un mesaj pe Facebook 

pentru „toleranță zero față de nerespectarea legii” și anunța că ofițerul de poliție 

este cercetat disciplinar. 

În spațiul public au apărut și imagini cu Radu Gavriș și cu procurorii, iar șeful 

Poliției din Centrul Vechi, Cristian Ghica, a denunțat un filaj ilegal. „DIPI, DOS, 

"filajul" lui Șchiopu de la SIC DGPMB (SIC care nici în prezent nu se ocupa de 

cele aproape 500 de înșelăciuni cu același mod de operare din București), au ieșit 

la plimbare în mod spontan în același loc? Sau au fost trimiși? De către cine? De 

ce? Urmarirea fara drept a unei persoane este infracțiune. Supravegherea video, 

audio sau prin fotografiere se poate face numai in baza unui mandat de 

supraveghere dat de un judecator. Aveau toți fotografii ăștia de ocazie un mandat 

sau au executat orbește un ordin ilegal?”, a scris Cristian Ghica pe Facebook. 

Lucian Bode a mai anunțat luni că l-a înlocuit pe Radu Gavriș care coordona lupta 

anti-COVID la nivelul Poliției Capitalei. 

„Poliția Română a dispus cercetarea prealabilă a ofițerului de poliție care se afla la 

momentul respectiv în incinta respectivului restaurant, pentru a observa dacă este 

sau nu vinovat de nerespectarea prevederilor legale care decurg din statutul de 

polițist. Am dispus înlocuirea ofițerului, care avea și funcție de conducere la 

nivelul Poliției Capitalei, din funcția de coordonator(...) a luptei împotriva COVID. 

Nu de alta, dar am văzut că domnul Polițist se lupta cu această pandemie din 

interior și nu aș vrea să îi dăm această posibilitate. Celălalt adjunct care 

îndeplinește și atribuții, și este împuternicit la comanda Poliției Capitalei, Ion 

Berechet, va prelua aceste atribuții”, a declarat Bode, la Antena 3. 

Surse consultate de HotNews.ro susțin însă că Gavriș fusese numit în această 

funcție vineri seara, după ora 18:00. 
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Parchetul de pe lângă Tribunalul București a criticat dur modul în care s-a 

comunicat public incidentul de la un restaurant din Centrul Vechi, afirmând că 

ştirile difuzate inițial pe baza unui „comunicat indicat a fi emis de către Poliţia 

Capitalei” au creat „impresia eronată că procurorii au participat la o petrecere 

privată, organizată în întreg localul”. În realitate, precizează Parchetul, localul era 

„deschis publicului”, iar cei patru procurori și un ofițer de poliție au fost legitimaţi 

de agenți ai Poliţiei Sectorului 3, fără însă a li se comunica aplicarea vreunei 

sancţiuni contravenţionale. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Peste 60% dintre companii vor să își cheme angajații la birou, din martie. 

Sociologi: Angajatul, prizonier în propria casă, după un an de telemuncă 

60% dintre companii vor să îşi cheme angajaţii la birou în martie. Cu toate acestea 

aproape jumătate dintre angajaţi spun că de acasă au lucrat mai mult şi au fost mai 

eficienţi. Cel puţin asta arată un studiu făcut în domenii precum IT, comerţ, servicii 

financiare, sănătate, logistică şi producţie industrială. 

Ionuț lucrează pentru o companie din domeniul IT. E mulțumit că de la începutul 

pandemiei muncește de acasă. 

Dacă tendința de scădere a numărului de infectări se menține, tot mai multe 

companii vor să reia munca de la birou. Astfel, mai bine de jumătate dintre 

managerii chestionați au în plan să își cheme angajații la lucru din luna martie. În 

timp ce 4% dintre companii vor ca aceștia să lucreze de acasă definitiv. 

65% dintre angajații chestionați spun că au lucrat de acasă în ultimul an. 

Deși 40% dintre aceștia susțin că au lucrat mai mult timp şi au fost mai eficienţi, 

30% spun că au fost la fel de eficienți deși au lucrat mai puțin. 

Iar aproape jumătate dintre participanții la studiu susțin că starea de spirit le-a fost 

destul de mult afectată. 

 

https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24558911-politist-capitala-restaurant-centru-vechi-radu-gavris-procurori-parchet.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24558911-politist-capitala-restaurant-centru-vechi-radu-gavris-procurori-parchet.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24558911-politist-capitala-restaurant-centru-vechi-radu-gavris-procurori-parchet.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24558911-politist-capitala-restaurant-centru-vechi-radu-gavris-procurori-parchet.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24558911-politist-capitala-restaurant-centru-vechi-radu-gavris-procurori-parchet.htm
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Sociologul Gelu Duminică: Sunt companii care sunt de un an de zile în telemuncă 

și deja angajatul se simte cu ghilimele de rigoare, prizonier în propria casă și 

confundă foarte mult spațiul personal cu spațiul profesional, și simte ceea ce se 

numește oboseală cronică, în mai mare măsură decât înainte. 

Acealași studiu mai arată că în jur de 19% dintre angajați și-au pierdut serviciul, 16 

procente au intrat în șomaj tehnic, iar 11% au avut mai puțin de lucru. 

Cu toate acestea, mai bine de trei sferturi au încredere în siguranța locului de 

muncă, în timp ce 22% se tem pentru jobul lor. Sondajul a fost realizat de 

platforma online Undelucram.ro în perioada noiembrie-decembrie 2020. Au 

răspuns 3.752 de angajați și 583 de manageri de resurse umane din toată țara. 

Marja de eroare este de +-4%. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Ministrul Dezvoltării, Cseke Attila: Proiectele de investiții în derulare prin 

PNDL 1 și PNDL 2 continuă până la finalizare 

PNDL 1 și PNDL 2 vor continua până la finalizarea proiectelor de investiții aflate 

în derulare. Foto: Inquam Photos / George Călin 

Ministrul Dezvoltării, Cseke Attila, a declarat că plăţile pentru contractele de 

investiţii care sunt în derulare prin PNDL 1 şi PNDL 2 vor continua până la 

finalizare. Acesta a precizat că oportunitatea desfășurării unui PNDL 3 se va 

discuta în a doua parte a anului, potrivit Agerpres. 

"PNDL 1 şi PNDL 2 continuă cu toate contractele de investiţii care sunt în 

derulare. Nici nu dorim şi nici nu putem să oprim vreun contract de investiţii în 

derulare. Ele sunt spre finalizare, deoarece, ca şi efort bugetar, peste 60% din 

aceste două programe sunt deja plătite. Ele vor merge în continuare. Chiar 

săptămâna trecută am făcut o plată însemnată de sumă pentru PNDL 1 şi PNDL 2 

pe lucrările care erau executate. 

În ceea ce priveşte un nou eventual program, discuţiile sunt deocamdată premature. 

Ne dorim acest lucru, dar ele trebuie reluate undeva în a doua parte a anului.  

https://www.agerpres.ro/politica/2021/01/27/video-cseke-attila-discutii-despre-un-eventual-pndl-3-in-a-doua-parte-a-anului--650399?fbclid=IwAR3ekebcdeSdcIvaHFEVaMnO0YC6BrtbqW-Eq-e6k3iQgxWkh3F2wFzAxcw
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În ceea ce priveşte PNDL 3, aici urmează să avem o analiză şi discuţii în ce 

urmează", a precizat, miercuri, ministrul Cseke Attila, în cadrul unei conferinţe de 

presă susţinute la Palatul Victoria. 

Întrebat despre modul în care se desfăşoară discuţiile pe marginea proiectului 

bugetului de stat, Cseke Attila a subliniat importanţa accesării fondurilor europene, 

pentru a asigura "un spaţiu bugetar mai amplu". 

"Noi suntem în discuţii cu Ministerul Finanţelor, aşa cum sunt discuţii şi cu 

celelalte ministere, şi sunt două aspecte. În primul rând, dorim să asigurăm o 

continuare a investiţiilor. Ministerul Dezvoltării este un minister care, 

preponderent, se ocupă de investiţii şi de construcţii. 

Pe de altă parte, nu e niciun secret aici, evident, trebuie să încercăm noi toţi, toţi 

miniştrii şi tot Guvernul, să vedem care sunt acele posibilităţi de investiţii care pot 

fi finanţate şi pe fonduri europene, respectiv pe PNRR. 

Suntem la început de drum cu aceste două mari finanţări europene şi, dacă reuşim 

ca din investiţii să mai transferăm şi acolo, evident că avem un spaţiu bugetar mai 

amplu pe partea de buget de stat", a explicat Cseke Attila. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Atenţie: numărul de angajaţi din construcţii ar trebui să se dubleze pentru a 

duce la capăt proiectele de construcţii anunţate 

La circa 350.000 se ridică deficitul de angajaţi de pe şantierele din România, dacă 

toate proiectele anunţate - publice şi private - ar urma să fie duse la îndeplinire. 

Din acest număr, cam 100.000 ar trebui să fie angajaţi calificaţi, pentru sarcini care 

necesită experienţă şi pregătire, spun constructorii din România. 

 

Practic, ar fi nevoie de o dublare a personalului din construcţii existent astăzi sau 

chiar mai mult decât atât, ţinând cont că, potrivit estimărilor ZF, puţin peste 

300.000 de oameni au mai rămas să lucreze în construcţii după declanşarea 

pandemiei în România. 
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„Ar fi nevoie de încă aproximativ 350.000 de muncitori pentru şantierele şi 

proiectele deja anunţate pe termen scurt şi mediu la nivel naţional, o dublare 

aproape a efectivului actual, astfel că este extrem de important să atragem forţa de 

muncă calificată, stabilă înapoi în România“, spune Radu Piţurlea, vicepreşedintele 

companiei de construcţii Concelex. 

 

Condiţia pentru a atrage forţă de muncă este oferirea unor salarii atractive, este de 

părere Laurenţiu Plosceanu, preşedintele Asociaţiei Antreprenorilor în Construcţii 

(ARACO). 

 

„Dacă toate proiectele anunţate vor fi demarate şi finanţările vor fi primite, va fi 

nevoie de aceşti oameni. Dar una este ceea ce ne dorim şi alta e ceea ce se întâmplă 

în realitate. Aceşti 300.000 de oameni nu pot fi plătiţi cu salariul minim pe 

economie, ci este nevoie de salarii competitive, dacă vrem să atragem forţă de 

muncă tânără în acest sector“, spune Laurenţiu Plosceanu. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Va fi schimbat modul de calcul al ratei de infectare: Vor fi incluse și cazurile 

de COVID-19 din focare / Acest indicator, luat în calcul la stabilirea 

restricțiilor - secretar de stat 

Autoritățile discută la acest moment despre schimbarea unor indici de raportare a 

cazurilor de COVID-19, iar una dintre modificări va fi ca la calculul ratei de 

infectare într-o localitate să nu mai fie excluse cazurile din focare, a declarat 

miercuri secretarul de stat în Ministerul Sănătății Andreea Moldovan. 

 "Noi am avut o discuție în Ministerul Sănătății pe baza recomandărilor 

ECDC. Poate la nivelul țării suntem la un platou, dar văzând tot ce se 

întâmplă în jur, clar e un nivel de alertă și pentru noi. Se raportează în 

continuare testele PCR. Dar sunt testele antigen care se fac în număr mai 

mare la populație și nu se raportează. În plus, erau excluse anumite 

comunități închise de la raportare, ceea ce nu se practică și acestea trebuie să 

fie adăugate la calculul incidenței”, a spus Moldovan. 
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Ea a subliniat că ascunderea realității nu ne aduce niciun serviciu. 

 "Noi am terminat azi documentul respectiv și urmează să discutăm zilele 

următoare și cu celelalte foruri și să se ia decizia. Cu acești indicatori se 

poate ști situația din țară și eventuale măsuri. Nu trebuie să le vedem ca 

restricții, ci ca măsuri care ne ajută să ținem situația sub control”, a declarat 

Andreea Moldovan. 

Nivelul ratei de infectare într-o localitate este luat in calcul de autorități la 

stabilirea măsurilor de restricție, iar în funcție de acest indicator va fi luată inclusiv 

decizia privind redeschiderea școlilor din 8 februarie. 

În prezent, în stabilirea ratei de infectare dintr-o localitate nu sunt luate în calcul 

cazurile din focare, precum centrele de asistență socială. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Vlad Voiculescu anunță controale la centrele de vaccinare și sancțiuni 

pentru coordonatorii acestora, după ce s-ar fi vaccinat peste 1.000 de oameni 

aflați în etapa III 

Peste 1.300 de persoane care sunt incluse în etapa a treia de vaccinare împotriva 

COVID-19 apar în registrul național de vaccinări, ceea ce înseamnă fie că au sărit 

rândul, fie că este o eroare, a anunțat ministrul Sănătății, Vlad Voiculescu. El a 

spus că vor fi făcute controale la centrele de vaccinare, că medicii coordonatori ai 

centrelor unde sunt descoperite astfel de probleme vor fi cercetați disciplinar, iar 

Guvernul va decide sancțiuni pentru situațiile în care nu este respectată strategia de 

vaccinare. 

Voiculescu a făcut aceste declarații într-o conferință de presă, în care a spus, legat 

de campania de vaccinare, că sunt lucruri care trebuie îmbunătățite, dar "una peste 

alta" Comitetul național de coordonare a vaccinării, condus de Valeriu Gheorghiță, 

"duce lucrurile rezonabil mai departe". 

El a precizat că în perioada 15-23 ianuarie în Registrul de vaccinare figurează 

1.353 de persoane din etapa a treia. 
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"Fie este o eroare, fie cineva a cerut peste rând. În momentul acesta avem mai 

puține doze de vaccin decât avem nevoie și este esențial ca autoritățile să nu 

rămână pasive la inechități. Trebuie protejați cei vulnerabili", a spus ministrul 

Sănătății. 

Vlad Voiculescu a anunțat că vor fi constituite echipe mixte de control, formate din 

reprezentanți ai Corpului de control al ministrului și angajați din DSP-uri, și vor fi 

făcute verificări la centrele de vaccinare, pentru a se stabili care este situația. 

El a mai spus că a vorbit cu premierul Florin Cîțu pentru ca Guvernul să introducă 

sancțiuni pentru cei în măsură să verifice dacă strategia de vaccinare este respectată 

în centrele de vaccinare: "Există medici coordonatori care vor fi cercetați 

disciplinar și vor exista sancțiuni adoptate de guvern". 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Autoritățile anunță că din 1 februarie începe vaccinarea populației cu serul 

Moderna, ale căror doze se administrează la 28 de zile distanță. Cei peste 35 

de mii de lucrători esențiali reprogramați pentru imunizare vor primi acest 

ser. 

Comitetul Național de Coordonare a Activităților privind Vaccinarea Împotriva 

Covid-19 a transmis un comunicat de presă în care informează că de la 1 februarie, 

în centrele de vaccinare din țară va începe administrarea vaccinului dezvoltat de 

compania americană Moderna. 

Cele peste 35 de mii de persoane, despre care coordonatorul campaniei de 

vaccinare Valeriu Gheorghiță anunța marți că au fost reprogramați pentru a primi 

prima doză de vaccin, pentru că în prezent există un deficit de doze, vor fi 

imunizați cu serul Moderna începân cu 8 februarie și vor primi următoarea doza de 

rapel pe 8 martie, adică 28 de zile mai târziu. 

 

 

https://www.biziday.ro/170824-2/
https://www.biziday.ro/170824-2/
https://www.biziday.ro/170824-2/


CNSLR Fratia |  Revista Presei 28 ianuarie 2021 40 

 

”Precizăm că pentru persoanele programate în Etapa a II-a, exceptând persoanele 

din domeniile esențiale, se menține același ritm de vaccinare. Vaccinarea continuă 

pentru persoanele din centrele rezidențiale, dializați, persoane nedeplasabile și 

cele fără adăpost” mai arată Comitetul în comunicat. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Delegatia Romaniei pleaca in Republica Moldova, unde va discuta despre 

optiunile de furnizare de vaccin anti-Covid-19 autoritatilor din Chisinau 

O delegatie a Romaniei, condusa de ambasadorul Daniel Ionita si secretarul de stat 

din Ministerul Sanatatii Andrei Baciu, va avea joi, 28 ianuarie, la Chisinau, discutii 

pregatitoare cu autoritatile responsabile ale Republicii Moldova in vederea 

implementarii unei parti a pachetului de asistenta oferit de Romania anuntat de 

presedintele Klaus Iohannis, cu ocazia vizitei oficiale din 29 decembrie. 

 

Delegatia va impartasi "bune practici si lectii invatate pe parcursul desfasurarii 

campaniei de vaccinare la nivel national", se arata intr-un comunicat al 

Ministerului Afacerilor Externe transmis miercuri AGERPRES. 

 

"Totodata, vor fi evaluate elementele legate de situatia epidemiologica din 

Republica Moldova, va fi analizat stadiul pregatirilor pentru demararea procesului 

de vaccinare si, tinand cont de mecanismele relevante in domeniu de la nivelul UE, 

vor fi discutate optiunile pentru furnizarea de catre partea romana a dozelor de 

vaccin anti-COVID-19 catre Republica Moldova", precizeaza MAE. 

 

Presedintele Klaus Iohannis a facut marti, 29 decembrie 2020, o vizita in 

Republica Moldova, la invitatia presedintelui Maia Sandu. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 

 

https://ziare.com/europa/chisinau/
https://ziare.com/europa/moldova/
https://ziare.com/klaus-johannis/
https://ziare.com/europa/ue/
https://ziare.com/social/stiri-sociale/maia-sandu-il-invita-pe-klaus-iohannis-in-republica-moldova-1653024
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 Indicele de Percepție a Corupției în contextul COVID-19: România nu 

reuşeşte să părăsească ultimele locuri în UE, alături de Bulgaria și Ungaria 

Corupția persistentă slăbește sistemul de sănătate și contribuie la regresul 

democrației, pe fondul pandemiei de COVID-19, atrage atenția Transparency 

International, cu ocazia lansării raportului privind Indicele de Percepție a Corupției 

(CPI) în 2020, dat joi publicității. Raportul arată că există o legătură directă între 

locul înregistrat în CPI și modul în care o țară poate să facă față provocărilor 

generate de pandemia de COVID-19: Statele care au un scor bun în clasament 

investesc mai mult în sistemul de sănătate, sunt mai în măsură să asigure îngrijire 

medicală și mai puțin probabil să încalce normele democratice și instituționale sau 

regulile statului de drept. 

 

Indicele de Percepție a Corupției reflectă modul în care experți independenți și din 

mediul de afaceri percep corupția existentă în 180 de state și teritorii. Clasamentul 

este întocmit prin acordarea de puncte, de la 0 la 100, în care 0 înseamnă “foarte 

corupt”, iar 100 “deloc corupt”. 

 România - pe ultimul loc în UE alături de Bulgaria și Ungaria 

 

Cu un scor de 44 de puncte din 100, România rămâne în continuare în top trei cele 

mai corupte țări din Uniunea Europeană. Deși punctajele sunt similare cu cele din 

2019 pentru majoritatea statelor membre, în premieră, trei state împart ultimul loc 

în clasamentul întocmit la nivelul UE - România, Bulgaria și Ungaria - cu același 

scor: 44 de puncte din 100 posibile. 

Percepția asupra corupției din sistemul public și mediul de afaceri din România 

rămâne neschimbată comparativ cu 2019, la fel și în cazul Ungariei, în timp ce 

Bulgaria are un punct în plus față de anul anterior. De altfel, țara noastră 

înregistrează același scor ca în anul 2012, ceea ce arată că măsurile luate în 

aproape 10 ani nu au fost constante și nu au reușit să schimbe percepția pe care 

experți independenți și din mediul de afaceri o au cu privire la corupția din 

România. 
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Lipsa de transparență în achizițiile publice, subfinanțarea sistemului medical, lipsa 

unor măsuri consecvente pentru digitalizarea proceselor administrative sunt 

probleme constante la nivel național care s-au accentuat în contextul pandemiei 

COVID-19. Raportul Curţii de Conturi privind achizițiile derulate pentru 

combaterea pandemiei au arătat grave deficiențe atât în administrația locală cât și 

cea centrală. 

 

Practicile corupte din companii, care la nivel declarativ își asumă politici de 

integritate, au fost de natură a afecta credibilitatea mediului de afaceri, iar 

campaniile de cosmetizare a imaginii au avut ca efect reducerea vigilenței publice. 

 

Societatea românească și-a pierdut semnificativ aplombul în a sancționa corupția și 

lipsa de integritate ca flagel general și s-a manifestat mai degrabă secvențial. 

 

Agenda de reformă BICA, transparență și responsabilitate 

 

Transparency International Romania propune soluții care pot fi aplicate pe termen 

mediu și lung: 

 Promovarea Pactelor de Integritate în derularea achizițiilor publice, 

mecanisme independente de monitorizare în timp real a proiectelor majore 

de lucrări publice și nu numai. 

 Digitalizarea proceselor administrative, prin înfiinţarea Registrului Naţional 

de Conformitate, care va putea îmbunătăți transparenţa administrativă și 

responsabilitatea, contribuind la reducerea vulnerabilităţilor la corupţie în 

administrația publică. 

 Transpunerea în legislația națională a Directivei UE privind avertizarea în 

interes public la standarde înalte de conformitate. 

 Acordarea de sprijin instituțiilor cu rol anti-corupție, în vederea creșterii 

capacității operaționale și a eficacității acestora, inclusiv prin conservarea și 

îmbunătățirea cadrului de reglementare. 
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 Asigurarea cu resurse, în condiții de independență, a actorilor din sectorul 

neguvernamental și implicarea activă în monitorizarea activității sectorului 

public, precum și al operațiunilor marilor actori economici, naționali și 

internaționali. 

 Dezvoltarea sistematică a culturii de acceptare a criticii constructive și de 

răspuns la feedback. 

 Inițierea unor mecanisme de ranking și rating în diferite sectoare pentru a 

sprijini ieşirea din blocajul de 40 de puncte în care România se află de peste 

10 ani. 

 

TI-Romania a lansat anul trecut un raport de cercetare privind integritatea în 

mediul de afaceri din România, raport care cuprinde o serie de recomandări, 

elaborate pe baza unor consultări punctuale cu reprezentanți din mediul de afaceri, 

instituții publice centrale și ONG-uri. În 2021 continuăm seria de dezbateri și 

invităm organizații reprezentative ale celor trei sectoare să ni se alăture în vederea 

stabilirii unei agende de reforme cu soluții concrete aplicabile pe termen mediu și 

lung. 

Mai multe informații despre proiectul BICA sunt disponibile aici. 

 

Transparency International Romania își exprimă din nou disponibilitatea de a intra 

într-un dialog deschis și constructiv cu autoritățile centrale pentru a se identifica 

acele soluții durabile și de impact de care are nevoie societatea românească. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 OSCE dă un semnal Guvernului României: A REFUZAT să invite 

reprezentanții săi la o dezbatere despre infracțiuni și discursuri ale urii anti-

creștine 

Doi specialiști români în materie de libertate religioasă, Dr. Cătălin Raiu și Arhid. 

Dr. Ionuț Mavrichi, au fost selectați de către Biroul OSCE pentru instituții 

democratice și drepturile omului pentru a participa la un program de training 

https://www.transparency.org.ro/ro/tiropage/business-integrity-country-agenda
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/catalin-raiu_3520.html
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privitor la infracțiuni și discursuri ale urii anti-creștine numit „Understanding and 

Addressing Anti-Christian Hate Crime: Training for Civil Society Organizations”. 

De remarcat că OSCE nu a invitat niciun reprezentant al Guvernului României, 

deși are în componența sa Secretariatul de Stat pentru Culte, condus de secretarul 

de stat Victor Opaschi. 

Intoleranța cu privire la creștini este o preocupare constantă a statelor din regiunea 

OSCE, state care au aderat la convenții și tratate internaționale privitoare la 

libertatea religioasă. 

Trainingul și-a propus prezentarea și implementarea modalități de identificare, 

monitorizare, investigare și condamnare a infracțiunilor legate de ura anti-

religioasă. 

A fost luată în discuție și construirea de coaliții care să depună eforturile necesare 

pentru încetarea abuzurilor referitoare la creștini. Bisericile, comunitățile creștine 

și creștinii ca indivizi sunt încurajați să denunțe abuzurile la adresa libertății 

religioase. 

Au fost analizate măsurile disproporționate luate de guverne împotriva libertății 

religioase în statele membre OSCE și analizate eforturile statelor membre, în 

special ale celor membre UE, de a dezvolta politici publice care să prevină 

gesturile și atitudinile anti-creștine. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Comisia Europeană lansează o dezbatere privind răspunsul la impactul 

îmbătrânirii populaţiei. 20% din populaţia UE depăşeşte 65 de ani 

Comisia Europeană a prezentat miercuri o carte verde prin care lansează o 

dezbatere de orientare cu privire la provocările şi oportunităţile pe care le cunoaşte 

societatea în curs de îmbătrânire a Europei, dezbatere care pune în discuţie 

impactul acestei tendinţe demografice pronunţate, având în vedere că 20% din 

populaţia UE depăşeşte vârsta de 65 de ani, iar până în 2070 se estimează că 

proporţia va fi de 30%, anunță news.ro. 
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"Comisia Europeană a prezentat astăzi, 27 ianuarie, o carte verde prin care 

lansează o amplă dezbatere de orientare cu privire la provocările şi oportunităţile 

pe care le cunoaşte societatea în curs de îmbătrânire a Europei. Aceasta pune în 

discuţie impactul acestei tendinţe demografice pronunţate în întreaga noastră 

economie şi societate şi invită opinia publică să îşi exprime punctul de vedere, în 

cadrul unei consultări publice, cu privire la modul în care să i se răspundă", arată 

CE. 

Cartea verde subliniază necesitatea de a aduce mai multe persoane pe piaţa forţei 

de muncă, evidenţiază oportunităţile de creare de locuri de muncă şi analizează 

impactul îmbătrânirii asupra carierelor, bunăstării, pensiilor, protecţiei sociale şi 

productivităţii noastre, precizează CE. 

Consultarea publică va fi deschisă timp de 12 săptămâni. 

"Faptul că trăim o viaţă mai lungă şi mai sănătoasă decât generaţiile anterioare 

demonstrează succesul şi puterea economiei noastre sociale de piaţă, dar aduce şi 

noi provocări şi oferă oportunităţi pe care trebuie să le avem în vedere. Prezenta 

carte verde va lansa o discuţie cu privire la exploatarea întregului potenţial al 

îmbătrânirii populaţiei - a vectorilor inovării pe care îi prezintă aceasta, cât şi cu 

privire la răspunsurile politice necesare", spune Dubravka Šuica, vicepreşedinta 

pentru democraţie şi demografie. 

Cartea verde structurează dezbaterea privind îmbătrânirea populaţiei aducând în 

discuţie viteza şi amploarea schimbărilor în societatea noastră şi întrebările pe care 

trebuie ni să le punem cu privire la acest fenomen. Acest lucru include totul, de la 

promovarea unui stil de viaţă sănătos şi a învăţării pe tot parcursul vieţii la 

consolidarea sistemelor de sănătate şi de îngrijire pentru a putea răspunde nevoilor 

persoanelor în vârstă. 

Totodată, cartea verde adoptă o abordare bazată pe ciclul de viaţă, reflectând 

impactul universal al îmbătrânirii asupra tuturor generaţiilor şi etapelor vieţii. Se 

subliniază, astfel, importanţa găsirii unui echilibru just între formularea de soluţii 

durabile pentru sistemele noastre de protecţie socială şi consolidarea solidarităţii 

între generaţii. 
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Numărul persoanelor în vârstă din UE va creşte pe parcursul deceniilor viitoare. 

Astăzi, 20% din populaţie depăşeşte vârsta de 65 de ani, iar până în 2070 se 

estimează că proporţia va fi de 30%. În acelaşi timp, se estimează că proporţia 

persoanelor cu vârsta de peste 80 de ani va creşte de peste două ori, atingând 13% 

în 2070. În mod similar, numărul persoanelor care ar putea avea nevoie de îngrijire 

pe termen lung va creşte de la 19,5 milioane în 2016 la 23,6 milioane în 2030 şi la 

30,5 milioane în 2050 (UE-27). 

Consultarea publică lansată miercuri este deschisă cetăţenilor şi organizaţiilor 

interesate din toate statele membre, inclusiv de la nivel regional şi local. 

Rezultatele consultării vor contribui la identificarea sprijinului necesar pentru 

cetăţeni, pentru regiunile şi comunităţile acestora. Pe baza rezultatelor, Comisia va 

examina posibilele răspunsuri de politică pentru a consolida eforturile statelor 

membre şi ale regiunilor cu privire la abordarea problemelor legate de îmbătrânirea 

populaţiei. 

Comisia a plasat demografia printre priorităţile agendei politice a UE. Raportul 

Comisiei din iunie 2020 pivind impactul schimbărilor demografice a arătat că, în 

ultimii 50 ani, speranţa de viaţă la naştere a crescut cu aproximativ 10 ani atât 

pentru bărbaţi, cât şi pentru femei. Cartea verde privind îmbătrânirea populaţiei 

este primul rezultat al acestui raport şi lansează o dezbatere cu privire la 

principalele aspecte legate de îmbătrânirea populaţiei în Europa. Ea va fi urmată de 

o viziune pe termen lung pentru zonele rurale care va analiza, în acelaşi timp, şi 

chestiunea depopulării. 

(Sursa: news.ro) 

 


